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Epidemijska situacija zabrinjavajuća, vakcina glavno oružje u borbi protiv kovida 

Od početka pandemije u Srbiji je registrovano 748.693 slučajeva ovog virusa, a testirano je 4.946.395 

osoba. Do sada je preminulo 7.233 ljudi. Procenat smrtnosti je 0,97. 

"U bolnici u Batajnici najviše mladih nevakcinisanih osoba" 

U bolnici u Batajnici prema poslednjim podacima leče se 352 pacijenta, od kojih je 47 na intenzivnoj nezi, 

a 22 su na respiratoru, izjavila je direktorka te ustanove Tatjana Adžić Vukičević. 

Kako je navela, reč je uglavnom o mladim nevakcinisanim osobama, najviše muškog pola, između 20 i 30 

godina, slede oni između 40 i 50, a na kraju oni između 30 i 40. 

Situacija je, prema njenim rečima, toliko napeta da je otvorena zgrada C jer je zgrada B skoro popunjena, 

osim u jedinicama intenzivne nege. 

Adžić Vukičević u intervjuu za današnji Blic ističe da su kliničke slike veoma teške i da svaki drugi ili treći 

primljeni pacijent zahteva momentalnu primenu kiseonika. 

 



 
 

"Ljudi su iznureni, bore se za vazduh, imaju temperaturu. Nikada do sada, ni u jednom talasu, nismo 

imali ovako nešto. Više od 20 odsto pacijenata momentalno po prijemu zahteva intenzivnu negu", 

upozorava Adžić Vukičević. 

Dodaje da u Batajnicu dnevno u proseku stigne 40 pacijenata i ukazuje na to da više od 90 odsto 

hospitalizovanih nije vakcinisano. 

"Da smo nastavili da se vakcinišemo tempom kojim smo počeli, do ovako teške situacije sigurno ne bi 

došlo", smatra Adžić Vukičević. 

Broj inficiranih u Pčinjskom okrugu ubrzano raste 

Broj obolelih od koronavirusa u Pčinjskom okrugu ubrzano raste. Svakodnevno je pozitivno više od 

dvadeset odsto testiranih. Povećava se i broj hospitalizovanih u kovid bolnici u Vranju. 

Prema podacima Gradskog štaba za vanredne situacije u Vranju, na kovid je tokom protekla 24 sata 

testirano 378 osoba sa teritorije Pčinjskog okruga. 

Zaraženo je 97 ljudi, najviše u Vranju - 48, Bujanovcu 22, Preševu 20, Surdulici 4, Trgovištu 2 i u 

Vladičinom Hanu 1. 

Doktor Slađan Stanković, epidemiolog u Zavoda za javno zdravlje u Vranju, kaže da je sezona godišnjih 

odmora zbog čega su se ljudi malo opustili."Iz ovih opština ljudi rade u inostranstvu, pa je sada godišnji 

odmor i dolaze u svoje sredine, prave se svadbe sa velikim brojem gostiju, a ljudi se vraćaju i sa 

letovanja", ističe doktor Stanković.Kaže da oboljevaju sve uzrasne kategorije, pa čak i deca."Malo manje 

oboljevaju stariji od 50 godina, a radno aktivno stanovništvo malo više oboljeva. Oko deset odsto je 

srednje teških kliničkih slika, to je promena u odnosu na prethodni period", objašnjava Stanković. 

Navodi da je u bolnici u Vranju hospitalizovano 35 kovid pacijenata, od kojih je 26 na kiseoniku. 

Doktor Stanković kaže da je u Pčinjskom okrugu kompletno vakcinisano 48 odsto građana, a samo u 

Vranju 61 odsto."To su procenti koji nisu zadovoljavajući, ali sigurno da još uvek nije kasno, ima vremena 

još mesec, mesec i po dana da se ljudi vakcinišu", kaže doktor Slađan Stanković. 

Epidemijska situacija u Srbiji se pogoršava. Broj obolelih je premašio dve hiljade. 

U Srbiji je u protekla 24 sata potvrđeno 2.327 novih slučajeva koronavirusa, od 15.313 uzoraka koji su 

testirani. 

 

Od posledica ove infekcije preminulo je još sedmoro ljudi. 

U bolnicama širom zemlje nalazi se 1.032 pacijenta obolelih od koronavirusa, od kojih je 52 na 

respiratoru. Krizni štab je odlučio da školska godina 1. septembra počne normalno i predstavio modele 

koji će se u skladu sa situacijom primenjivati. Državni sekretar Ministarstva zdravlja dr Mirsad Đerlek 



 
 

kaže za RTS da je epidemijska situacija zabrinjavajuća, ali da ga raduje da će deca krenuti 1. septembra u 

škole. 

Direktorka Instituta "Batut" dr Verica Jovanović napominje da ako dve osobe u jednom odeljenju budu 

pozitivne, onda je to znak da celo odeljenje treba da pređe na onlajn nastavu u narednih 10 dana. 

Profesor Branislav Tiodorović kaže da je sigurno da će prvog dana svi đaci poći normalno u školu, ali, da 

je važno da instituti i zavodi ocene situaciju. 

 

 

Đerlek: Novi Pazar i Tutin ozbiljna žarišta koronavirusa u Srbiji 

Podeli: 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je da se situacija sa epidemijom 

koronavirusa u Novom Pazaru pogoršava i da su taj grad i Tutin ozbiljna žarišta kovida u Srbiji. 

Đerlek je za TV Prva naveo da se u bolnici u Novom Pazaru nalazi 98 pacijenata, od kojih je 48 iz tog 

grada, a 35 iz Tutina, što je „veliki procenat za Tutin koji je manja opština“. 

Dodao je da je u Novi Pazar došao po nalogu predsednika Republike i ministra zdravlja da bi sagledao 

situaciju i da će razgovarati s rukovodstvom opština i direktorima zdravstvenih ustanova, kako se ne bi 



 
 

ponovio jul prošle godine.Đerlek je nekoliko puta ponovio da je zabrinut za epidemiološku situaciju na 

tom području i da „ovo ne ide ka dobrom“. 

„Dominiraju teške i srednje teške kliničke slike, dosta je ozbiljna situacija. Lično sam proverio – smeštajni 

kapaciteti su tu, ima 350 kreveta i još 100 u Novopazarskoj banji. Nadam se da nećemo napuniti sve 

krevete, ali delta soj je postao dominantan, moramo biti spremni na najgori scenario“, upozorio je 

Đerlek.On je naveo da ima dovoljno kiseonika, da je zaposleno preko 200 zdravstvenih radnika i da je 

„država uradila šta je mogla da napravi uslove kao u Batajnici“. 

„Zabrinut sam, nadam se da nećemo doživeti prošlogodišnji scenario, a posebno zabrinjava nizak udeo 

vakcinisanih“, rekao je Đerlek i upozorio da je u Tutinu je svega 17 odsto vakcinisanih, a u Novom Pazaru 

25 odsto. 

„Zabrinjava i to što se ponavlja greška od prošle godine, pa se veliki broj pacijenata leči u kućnim 

uslovima i dolaze kada je kasno. Takvim pacijentima je teško pomoći“, rekao je Đerlek i istakao da ne 

mogu nikoga naterati da se vakciniše ili dođe u bolnicu, ali da će moliti građane da misle na svoje 

zdravlje i na svoje živote. 

 

 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici: Ljudi su iznureni, bore se za vazduh 



 
 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević izjavila je da se u toj ustanovi, prema 

poslednjim podacima, leče 352 pacijenta, od kojih je 47 u jedinicama intenzivne nege, a 22 su na 

respiratoru. Ona je rekla da je reč uglavnom o mladim nevakcinisanim osobama, najviše muškog pola, 

između 20 i 30 godina, potom slede oni između 40 i 50, a na kraju oni između 30 i 40. 

Tatjana Adžić Vukičević je istakla da je situacija toliko napeta da je otvorena zgrada C jer je zgrada B 

skoro popunjena, osim u jedinicama intenzivne nege. 

„Kliničke slike su veoma teške. Svaki drugi ili treći primljeni bolesnik zahteva momentalnu primenu 

kiseonika. Ljudi su iznureni, bore se za vazduh, imaju temperaturu. Nikada do sada, ni u jednom talasu, 

nismo imali ovako nešto“, rekla Adžić Vukičević. 

U Batajnicu svakog dana stigne u proseku oko 40 pacijenata, što je isto kao i u danima otvaranje bolnice, 

navela je Tatjana Adžić Vukičević i ukazala da više od 90 odsto hospitalizovanih nije vakcinisano. 

Više vesti o kovidu-19 i posledicama pandemije u zemlji i svetu čitajte na stranici Koronavirus. 

 

 

 

PREMA podacima izraelskog ministarstva zdravlja, zaštita od infekcije dostiže 95 odsto, takođe 16 dana 

posle buster doze. 



 
 

U utorak je više od 10.000 Izraealca testirano pozitivno na kovid-19, sudeći po revidiranim podacima 

ministarstva zdravlja objavljenim sinoć, što je najviše do sada u četvrtom talasu i blizu najvećeg broja 

zaraženih u jednom danu, zabeleženog u januaru. 

Do srede uveče bilo je više od 75.000 aktivnih slučajeva kovida-19 u Izraelu, hospitalizovanih 1.084, u 

teškom stanju 688, među njima 139 na respiratorima.Planirano je da se za nedelju dana otvore škole i 

zvaničnici ministarstva zdravlja najavljuju da nevakcisani učenici neće morati da pokažu negativne 

testove da pohađaju nastavu, jer na osnovu zakona svi imaju pravo na obrazovanje. Roditelji koji žele da 

uđu u školu moraće da pokažu "zelenu propusnicu"o, kao i svi nastavnici, navode izraelski mediji. 

U gradovima koji su označeni kao "crveni" zbog visokog broja slučajeva po glavi stanovnika i visoke 

pozitivnosti testova nastava će se odvijati na daljinu osim ako procenat vakcinisanih i oporavljenih od 

bolesti u razredu nije 70 odsto. 

U zajednicama ultraortodoksnih Jevreja škole su otvorene 9. avgusta i za dve nedelje je broj infekcija 

korona virusom značajano porastao u mnogim gradovima gde oni žive.Generalni direktor ministarstva 

zdravlja Nahman Aš rekao ove nedelje da zapravo nema garancija za otvaranje škola, već se svi tome 

nadaju, spremni su i odlučni, ali se ništa ne može obećati jer ako ima puno slučajeva i učenici moraju da 

budu stalno u karantinu nema svrhe. 

 

 



 
 

Povećavaju se redovi ispred kovid ambulante, ali i ispred vakcinalnog punkta 

Za razliku od na pre nekoliko nedelja u glavnom domu zdravlja beogradske opštine Palilula ponovo se 

formiraju redovi ispred kovid ambulante, ali i na vakcinalnom punktu ove ustanove, gde se građani 

javljaju mahom za treću dozu vakcine. Ima ljudi, ali za sada nema velikih gužvi. 

Iako je među građanima koji čekaju za treću dozu starosna struktura različita, više od 70 odsto onih koje 

smo zatekli je starija od 70 godina. Međutim, ima i mlađih koji se javljaju i za treću dozu, ali i tek za prvu 

ili drugu. Stariji građani uglavnom žele da prime kao treću dozu istu vrstu vakcine koju su primili već pre 

šest meseci. 

– Meni je svejedno koju, rekla je starija gospođa na pitanje medicinske sestre koju vakcinu želi da primi. 

– Morate da izaberete jednu. Odobreno je da možete da kombinujete vakcine, ali se morate opredeliti 

za jednu, odgovorila je sestra, na šta je gospođa rekla da će ipak Fajzer. 

Kineska vakcina Sinofarm i Fajzer svakako su većini opcija, pošto su to inače i dve vrste vakcina koje su 

najviše davane u Srbiji. 

– Sin mi je rekao da kao treću primim opet kinesku, s obzirom da sam od prve dve imala antitela i da 

imam nekih drugih zdravstvenih problema. Slušala sam i neke lekare na televiziji, tako da sam se ipak 

odlučila da primim i treći put kinesku, ističe žena koja je čekala da je prozovu za vakcinu. 

Za prvu dozu, kako piše u Domu zdravlja, potrebno je popuniti formular sa podacima koji predstavlja 

saglasnost, za drugu dozu potrebna je i lična karta na uvid, a za treću buster dozu isto kao i za prvu – 

samo saglasnost. 

– Zato što je važno da se primi i treća doza, kao i prve dve, odgovorio nam je gospodin na pitanje zašto 

se odlučio da primi i buster dozu. Doktori nakon davanja vakcine preporučuju da se pet dana nakon 

vakcine suzdrži od težih fizičkih poslova, pogotovo rukom u koju je primljena vakcina, ali isto toliko i od 

alkohola. U slučaju temperature paracetamol i hladne obloge ukoliko se javi crvenilo na mestu uboda. 

– Samo da ti javim da sam se vakcinisala. Fajzer sam odabrala, javila je mlađa devojka nekom bližnjem 

telefonom, koja je očito primila tek prvu vakcinu. 

Kao i uvek ima nervoznih i onih koji negoduju u redovima, žaleći se da je neko ušao preko reda. 

– Sve se završava brzo, ne čeka se dugo i nema potrebe za nervozom. Svi ćete stići brzo na red. Sve 

pohvale za organizaciju, poručio je u čekaonici stariji gospodin pojedinima koji su imali primedbe. 

Reporter Danas je nakon dve doze Sinofarm vakcine, posle koje nije imao antitela, kao treću dozu primio 

Fajzer. 

 

 


